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Úvodní slovo

Vážené Celostátní fórum, milé Pirátky, Piráti i Pirátčata,

máme za sebou několik let pandemie, pak Putinovy války a na to navazujících krizí. Rok co rok tak

svou bilanci začínám zmínkou o těžkých výzvách, kterým jsme jako společnost museli v uplynulých

dvanácti měsících čelit. Přál bych si, aby byl v tomto ohledu loňský rok výjimkou. Bohužel tomu tak

není, a to i v kontextu prosincové tragédie na Filozofické fakultě v Praze. Rok 2023 byl náročný jak pro

naši zemi, občany, tak Evropu jako celek.

Rolí politických stran ovšem není nad stavem věcí lamentovat. Ale být lidem oporou, snažit se jim v

náročných chvílích pomoci a vedle jejich aktuálních potřeb řešit také dlouhodobě opomíjené

problémy, jež je trápí. A mít vizi, kam zemi dál směřovat, jakým způsobem ji rozvíjet a jak zlepšovat

kvalitu života každého jednotlivého člověka v ní. To se Pirátská strana snaží dlouhodobě naplňovat.

A dovoluji si říct, že v řadě ohledů úspěšně. V tom bude pokračovat i nadále.

Za to chci vám všem mnohokrát poděkovat. Protože jste to právě vy, vaše práce a odhodlání, díky

čemuž je to možné a díky čemuž můžeme společně krok po kroku měnit věci k lepšímu.

Loňský rok se odehrála řada důležitého napříč všemi politickými úrovněmi a společností. Mnohé se

dělo i vnitrostranicky. Kvůli omezenému rozsahu si zde dovolím vyzdvihnout pouze několik

nejzásadnějších bodů. Podrobnější přehled pak souhrnně, jako vždy, naleznete níže. Zároveň
proběhnou obsáhlejší prezentace naší práce, včetně té na vládní, evropské i krajské úrovni, v rámci

Celostátního fóra v Brně.

Piráti ve vládě

V prosinci uplynuly dva roky od našeho vstupu do vlády, jsme takříkajíc v poločase. Jde o naše první

angažmá v této roli, které přináší řadu nových zkušeností a výzev. A hlavně nám dává možnost

reálně prosazovat náš program. Byť ne vždy do takové míry či tak snadno a rychle, jak bychom si

přáli. Nikdo ovšem nikdy netvrdil, že je politika snadná a že se nebude třeba rvát o každé jedno malé

zlepšení a o každý krůček vpřed. My ale před odpovědností a prací nikdy neuhýbali a ani uhýbat

nebudem. Díky naší odbornosti a cílevědomosti odvádíme za Piráty i přes komplikované podmínky

velmi solidní práci. Dle průzkumů jsme tak dlouhodobě druzí z vládních stran, co do podpory občanů,

čehož si velmi vážím.

Podařilo se nám za Piráty realizovat řadu dobrých věcí, mnoho dalších je v běhu. Naopak řadě
špatných jsme zabránili, což je méně viditelná, ale také klíčová součást naší práce. Prioritou pro nás

byla v minulém roce jak podpora občanů v krizi, do které nás uvrhla Putinova válka na Ukrajině, tak

náprava léta opomíjených problémů, které lidi trápí a snižují jim kvalitu života. Stejně tak naplňování

pirátských priorit, jak jsme slíbili. A to nejen na resortech, které nám byly svěřeny do gesce, ale i

dalších. U mnoha návrhů je tak možné najít významný pirátský otisk.
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Dovolil bych si z loňska zmínit alespoň pár příkladů, ze kterých mám radost. Více pak lze najít třeba v

našem přehledu 2 roky vlády.

Prosadili jsme například navýšení rodičovského příspěvku, posílili právo na pobyt rodičů s dítětem v

nemocnici. Připravujeme i další opatření – třeba rozšíření předškolní péče skrz dětské skupiny.

Zastavili jsme přes 2 miliony zbytečných exekucí. Intenzivně pracujeme na zlepšení dostupnosti

bydlení. Připravili jsme lepší stavební zákon, stejně tak nedávno předložili zákon o podpoře v bydlení,

který předchozí vlády jen léta slibovaly. K tomu jsme zajistili i 10 miliard na výstavbu. Komplexní

reforma, jež budeme postupně spouštět, může pomoci až 2 milionům lidí.

V prvním roce vlády se podařilo připravit vše potřebné pro rozjetí Digitální a informační agentury,

která od loňského jara řídí vývoj digitálních služeb státu. V průběhu ledna bude pro všechny občany

Česka dostupná občanka v mobilu, kterou jsme loni připravovali. Pustili jsme do světa lepší Portál

občana, kde je už 600 digitálních služeb. Připravili jsme také digitální plnou moc, která naběhne v

druhé polovině tohoto roku. Náš ministr Michal Šalomoun v rámci osekávání byrokracie prosadil

mimo jiné možnost žádat o všechny typy důchodů online. Nebo například snížil drakonické pokuty za

zpoždění při kontrolním hlášení. Nyní finišuje už třetí antibyrokratický balíček.

Díky Pirátům je konečně vymahatelný zákaz pro vrcholné politiky vlastnit mediální domy či zneužívat

dotace. Protlačili jsme zákon na ochranu oznamovatelů, kteří upozorní na nekalé praktiky. Firmy s

nečistou minulostí už také nebudou moci uspět ve veřejných tendrech. Zastavili jsme financování

konspiračních a dezinformačních webů z veřejných peněz. V nejbližší době také dotáhneme novelu,

která posílí nezávislost veřejných žalobců na politické moci či regulaci lobbingu, aby bylo vidět na

zákulisní hráče.

Zabránili jsme školnému na vysokých školách a zdanění stipendií, udrželi jsme nižší daň z ubytování

na studentských kolejích. Zjednodušili jsme přijímací zkoušky na střední školy.

Jednoznačně pozitivně je hodnocená i česká diplomacie pod vedením našeho ministra zahraničí

Honzy Lipavského. Díky němu jsme se stali členem Rady OSN pro lidská práva, výrazným způsobem

jsme se zasadili o pomoc Ukrajině po vpádu Putinových vojsk, prosadili jsme sankce za zločiny proti

lidským právům a zmrazili ruský státní majetek v Česku. Česká republika tak skvěle zvládla několik

bezprecedentních situací a z pasivního hráče se konečně stala rovnocenným čitelným a aktivním

partnerem v zahraničí.

Piráti se také stali historicky první českou stranou, která připravila návrh klimatického zákona. Aktivně
jsme se rovněž účastnili přípravy tzv. havarijní novely vodního zákona, která má zefektivnit

vyšetřování havárií, jakou bylo vypuštění kyanidu do řeky Bečvy. Připravili jsme vše potřebné pro

plný rozjezd komunitní energetiky.

Spolupředložili jsme novelu zákona, která po schválení umožní korespondenční volbu krajanům v

zahraničí. Vytrvale bojujeme i za rovná práva duhových rodin a LGBTQ+ lidí, prevenci násilí a lepší

ochranu obětí. Místo tmářství prosazujeme moderní přístup k návykovým látkám včetně konopí.

A mnoho mnoho dalšího.
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Jak už jsem zmínil, nic z toho by nebylo možné bez vás. Děkuji také mým ministerským kolegům

Honzovi Lipavskému a Michalu Šalomounovi, všem pirátským náměstkům, náměstkyním a dalším

spolupracovníkům a spolupracovnicím na resortech. Rovněž poslaneckému klubu, resortním týmům,

lidem v našich odborných aparátech, dodavatelům a dodavatelkám, dobrovolníkům a dobrovolnicím.

Stejně tak našim zástupcům a zástupkyním v Senátu a Evropském parlamentu. I za mnoho podnětů a

inspirace našim komunálním politikům a političkám, členům a členkám. Prostě vám všem, kteří
leckdy na úkor svého vlastního odpočinku, rodiny či přátel pomáháte. Část této práce probíhá v

pozadí a může se někdy zdát jako „neviditelná“. Ve skutečnosti je ale naprosto nenahraditelná a

představuje základní pilíř jakéhokoliv našeho úspěchu, co jsme kdy měli či mít budeme.

Piráti jako strana

Loni jsme za Piráty oslavili 14 let své existence. Naše ideje, hodnoty a zásady – morální i politické –

zůstávají stále stejné. To ale neznamená, že nemusíme reflektovat vývoj, kterým jsme za 14 let my a

svět kolem nás prošli.

Politická strana stejně jako jakákoliv jiná organizace potřebuje neustále pečovat o svůj rozvoj,

posilovat vnitřní fungování a cílit na jeho zlepšení. Pouze strana se zdravým základem může naplno

realizovat to, proč vůbec vznikla – tedy prosazovat svůj program a zlepšovat kvalitu života občanů.

Protože právě o její zázemí, know-how, odbornost, práci a aktivity se političky a politici ve výkonu

svých mandátů opírají. V případě Pirátů to pak platí dvojnásob. My jsme skutečně vznikli zespoda,

nejsou za námi žádní kmotři, miliardáři ani zájmové skupiny. Potřebujeme se opřít jeden o druhého,

propojovat – a tím maximalizovat – naše silné stránky, náš potenciál, posilovat tvůrčí a aktivní

prostředí ve straně.

V uplynulém roce jsme hledali cesty, jak toho nejlépe dosáhnout. Někde se to podařilo, v některých

oblastech diskuze pokračují. Za vedení strany bych v tomto ohledu zmínil pár aktivit týkajících se

primárně vnitřní komunikace a propojování. Delší výčet je popsán níže v sekci Republikového

předsednictva.

Spolupracovali jsme s Republikovým výborem na organizačních změnách ve vedení strany. Stejně tak

s naší ombudsmankou na zkvalitnění prostředí ve straně. Uspořádali jsme výjezdní zasedání v

Pardubicích, Praze, Českých Budějovicích a Ostravě. Uskutečnilo se několik návštěv krajů v rámci

krajských schůzí. Ve spolupráci s Mediálním odborem jsme zorganizovali několikrát DISCO (diskuze s

centrálními orgány) k řešení aktuálních politických otázek s členskou základnou. Průběžně jsme

sledovali a konzultovali práci vedoucích všech odborů. Účastnili jsme se přípravných schůzek

týkajících se Celostátního fóra v Liberci, Ideové konference či eurovolebního CF v Praze.

Výzvou stále zůstává například rozšiřování naší členské základny a s tím ruku v ruce potřeba rozdělení

jasných kompetencí a odpovědností jak v rámci RP, tak napříč dalšími stranickými orgány.

Všechno výše uvedené je obzvláště důležité i v kontextu nadcházejícího supervolebního roku, kde

nás čekají rovnou troje volby, které jsou zároveň i předzvěstí voleb do Sněmovny. Z kampaní již máme

celou řadu dobrých i špatných zkušeností, proto dobře víme, jak náročná je jejich správná exekutiva,

organizace a celá realizace. Ta se mimo jiné vždy opírá také o dobré vnitrostranické slazení a
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propojení, efektivní předávání informací i provázanou komunikaci, jasné rozdělení kompetencí či

aktivitu naší členské základny. V roce 2023 proto už samozřejmě začaly předvolební přípravy, ať už v

rámci volebního výboru, štábu, krajských sdružení či v týmech jednotlivých kandidátů a kandidátek.

Pozitivní zprávou je, že máme v průzkumech dlouhodobě stabilní podporu veřejnosti. Dle Mandaty.cz

se držíme na 11 procentech. Podle dalších šetření jsme nyní nejdůvěryhodnější z vládních stran a v

rámci kabinetu jsme také občany nejlépe hodnoceni. Průzkumy nejsou samozřejmě to samé co reálný

volební výsledek, mohou se měnit v reakci na aktuální dění a atmosféru ve společnosti. Nelze je brát

za bernou minci a naopak je třeba k nim přistupovat s pokorou. Přesto ale představují solidní odrazový

můstek pro další růst.

A my rozhodně máme potenciál dalšího růstu – přinášíme občanům reálné výsledky, máme množství

kompetentních pracovitých lidí, kvalitní týmy expertů a expertek, zkušenosti napříč celým politickým

spektrem, k tomu čistý štít a jsme jedinou jasně liberální proevropskou stranou v Parlamentu. Máme

všechny předpoklady k úspěchu, které potřebujeme, máme být na co hrdí i s čím dál pracovat.

Pojďme tak do toho v příštím roce společně pořádně šlápnout a naplno využít náš potenciál jako

nejlepší politické strany v téhle zemi.
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Pirátská strana v roce 2023 - základní fakta a data

● Pirátská strana v roce 2023 oslavila 14 let od svého založení

● Piráti mají v tuto chvíli zastoupení ve všech patrech politiky, podílí se i na rozhodování v EU:

○ V Evropském parlamentu zastupují Piráty 3 poslanci, 1 zástupce byl zvolen za

Německou pirátskou stranu - jsme součástí čtvrté nejsilnější frakce, Marcel Kolaja je

kvestorem Evropského parlamentu

○ V Parlamentu České republiky mají Piráti zastoupení:

■ Sněmovna – 4 poslankyně a poslanci, Olga Richterová je místopředsedkyní

Sněmovny

■ Senát – senátorka a senátor za Piráty, již probíhají přípravy na letošní senátní

volby

○ Na krajské úrovni má Pirátská strana 112 zastupitelů ve 14 krajích včetně Prahy,

přičemž v 10 jsme v jejich vedení, máme 1 hejtmana

○ Na komunální úrovni máme přes 300 komunálních zastupitelů

● Počet členů za rok 2023 vůči předchozímu období zůstává prakticky stejný, máme nyní 1176

členů a členek.

● Ve volebních průzkumech a modelech máme nyní stabilně kolem 11 % (viz www.mandaty.cz)
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Plnění strategie Pirátské strany v roce 2023 a výzvy pro rok 2024 za

jednotlivé oblasti

Republikové předsednictvo (RP)

Co se podařilo:
● V roce 2023 jsme uspořádali výjezdní zasedání v Pardubicích, Praze, Českých Budějovicích a

Ostravě.

● Uskutečnilo se několik návštěv krajů v rámci krajských schůzí.

● Spolupracovali jsme s Republikovým výborem na organizačních změnách ve vedení strany.

● Zúčastnili jsme se jednání Republikového výboru.

● Účastnili jsme se přípravných schůzek týkajících se Celostátního fóra v Liberci, Ideové

konference či eurovolebního CF v Praze.

● Průběžně jsme sledovali a konzultovali práci vedoucích všech odborů.

● Ve spolupráci s mediálním odborem (MO) jsme zorganizovali několik DISCO (diskuze s

centrálními orgány) k řešení aktuálních politických otázek se členskou základnou.

● Uskutečnilo se několik jednání malé koaliční rady PirStan.

● Zúčastnili jsme se několika výběrových řízení (fundraiser, ombudsmanka).

● Spolupracovali jsme s pracovní skupinou na vytvoření nového Etického kodexu.

● Intenzivně jsme se věnovali volbám, které nás čekají příští rok. Účastnili jsme se volebního

výboru, v případě potřeby celostátního volebního štábu. Podíleli jsme se na společném

celostátním volebním programu pro volby do Evropského parlamentu či do krajů.

● Účastnili jsme se jednání s politickými stranami ohledně případné spolupráce v senátních

volbách.

● Ve spolupráci s kanceláří strany, AO a rozpočtovou skupinou RV byl připraven, projednán a

následně schválen rozpočet pro rok 2024.

Co se nepodařilo:
● V roce 2023 jsme museli z časových důvodů zrušit několik výjezdních zasedání RP.

Výzvy pro rok 2024:

Nové předsednictvo se bude muset poprat s intenzivními přípravami na supervolební rok 2024. Je

třeba se nadále soustředit na podporu růstu členské základny. S tím pokračuje i výzva rozdělení

jasných kompetencí a odpovědností jak v rámci RP, které by mělo jít v tomto příkladem, tak i napříč
dalšími stranickými orgány (RV, odbory, resortní týmy atd.).
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Republikový výbor (RV)

Co se podařilo:
● V tomto roce se RV pravidelně scházel online i osobně:

○ 18. 2. proběhlo pravidelné zasedání RV v Jihlavě;

○ 13. 5. v Přerově;

○ 26. - 27. 8. ve Vraclavi u Pardubic;

○ 4. - 5. 11. v Praze.

● RV projednal mj. následující záležitosti: způsob výběru eurokomisaře, pirátskou strategii,

stanovisko k tématu vedoucích odborů (sjednocení správy strany), změnu článku 2 Stanov a

činnost Pirátského institutu π a schválil vizi fundraisingu a vstup České pirátské strany do

Asociace mládežnických politických organizací.

● Na listopadovém zasedání schválil rozpočet na rok 2024 a rozpočtový výhled, několik revizí

dlouhodobého programu, společný program pro evropské volby (s dvěma výhradami),

zjednodušující předpisový balíček, návrh vzorového jednacího řádu pro krajská a místní fóra a

usnesení k fungování Pirátského institutu. Více informací naleznete v rozšířené verzi

informací ze zasedání.

● Pravidelně se scházejí následující skupiny:

○ programová (vede David František Wagner);

○ rozpočtová (vede Pavel Kořízek);

○ předpisová (vede Andrej Ramašeuski) - více zde.
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Poslanecký klub

Co se podařilo:
● Pokračujeme v prosazování protikorupčních zákonů. Po více než roční obstrukci opozice se

podařila prosadit změna zákona o střetu zájmů zpřísňující stávající zákon a zavádějící jeho

skutečnou vymahatelnost. Dále zákon o veřejných zakázkách, který omezuje plýtvání

veřejnými penězi, zabraňuje přístupu odsouzených firem k zakázkám a umožňuje centrální

nákupy a zadání vývoje software pro více resortů. Stejně tak klíčový zákon o

whistleblowingu ochraňující oznamovatele korupce či jiných nekalých praktik. Ve druhém

čtení je také důležitý zákon o státním zastupitelství, na jehož formování se významně podílel

Jakub Michálek.

● Podařilo se prosadit důležité zákony pro pokračování digitalizace připravené pod taktovkou
vicepremiéra Ivana Bartoše. Novelu zákona o právu na digitální služby umožňující vznik
Digitální a informační agentury – nezbytné instituce pro digitální transformaci veřejné
správy. Před koncem roku byly také Sněmovnou schváleny tzv. eDoklady, po Portálu občana
další z hmatatelných důkazů o pokračující digitalizaci pro občany.

● Sněmovnou jednomyslně prošla novela stavebního zákona, která je zásadním krokem pro
zlepšení stavebního prostředí v České republice.

● Důležité jsou poslanecké iniciativy v průběhu projednávání koaličních zákonů, které zajistily
například navýšení rodičovského příspěvku na 50 tis. korun (dlouhodobá prace Olgy
Richterové), nebo také ukončily monopol VZP na pojišťování cizinců.

● Kláře Kocmanové se podařilo prosadit přípravu změny skutkové podstaty znásilnění v
trestním zákoníku, aby lépe chránila oběti. Také se jí jako spolupředkladatelce podařilo
prosadit zákaz prodeje nikotinových sáčků mladším 18 let. Dále předložila návrh regulace
kratomu a podobných látek. Jako předsedkyně tzv. Velkého ucha pracuje na tom, aby byli
odposlouchávaní skutečně informováni o provedených odposleších a mohli se tak proti tomu
dle zákona řádně odvolat.

● Podařilo se nám dojednat několik pozitivních změn u úsporného balíčku: např. zachování
nízkého zdanění práce, zrušení nebo omezení 22 daňových výjimek, zjednodušení sazeb DPH
a přesunutí výstavby bydlení do nižší sazby, 0% DPH na knihy, nižší sazbu pro ovoce, zeleninu
a další potraviny a rostlinná mléka, zrušení daňové výjimky na luxusní auta a kapitálový
příjem z prodeje obchodního podílu, zpomalení valorizace platů ústavních činitelů, zrušení
zvýšení renty pro prezidenty. Zde nám významně pomáhal náměstek MF Jiří Valenta.

● Byl také zmírněn dopad zavedení poplatku za předčasné splácení hypotečních úvěrů a došlo
k zastavení bagatelních exekucí. Bylo zahájeno projednávání u insolvenčního zákona
zkracujícího dobu oddlužení na 3 roky.

● I přes dlouhé obstrukce se povedlo prosadit odvolání marketéra hnutí ANO pro střet zájmů z
RRTV.

● Olga Richterová společně s Josefem Pavlovicem prosadila sjednocení postupu pro pobyt
rodičů s dětmi ve zdravotnických zařízeních.

● Jakub Michálek ve spolupráci s lidmi z Úřadu vlády dojednal obsahovou shodu na
spravedlivějším trestání, která omezí nepřiměřeně dlouhé tresty a zvýší hranice pro
pěstování rostlin a hub v trestním zákoníku.

● Klub v letošním roce výrazně zintenzivnil spolupráci s gestory, náměstky a členy dozorčích a
správních rad státních podniků. Cílem je lépe koordinovat spolupráci a prosazovat tak co
nejefektivněji pirátský program a hodnoty.

● Ohledně plnění programového prohlášení proběhlo koaliční jednání. Vytipovali jsme témata,

jako je digitalizace, změna obsahu učiva na školách nebo reforma exekucí a dávek, u kterých

usilujeme o zlepšení.
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Co se nepodařilo:

● Prosazování návrhů tak, aby byly koaličně průchodné občas znamená jejich úpravu oproti
původnímu záměru. Například u poplatků u hypoték původní pirátský návrh zvýšení poplatků
zcela odmítal, podařilo se však návrh pouze zmírnit.

● Stejně tak u rodičovské jsme preferovali odstupňování navýšení u dříve narozených dětí.

● U úsporného balíčku se některé námi navrhované změny během koaličních jednání

nepodařilo prosadit, např. nižší DPH pro menstruační pomůcky a vodu nebo zavedení

spotřební daně na všechna vína.

● Stále nedošlo ke shodě na návrhu k legalizaci konopí.

● Nebyl změněn jednací řád dolní komory Parlamentu, tak aby nedocházelo kvůli nekonečným

obstrukcím k paralýze celé Sněmovny.

● V důchodové reformě není uspokojivě řešen "zub", který vznikl kvůli mimořádné valorizaci.

Výzvy pro rok 2024:

Dotažení dalších z balíku protikorupčních zákonů, zejména zákona o státním zastupitelství a zákona

o lobbingu. Zásadní budou další energetické zákony, na jejichž zpracování se podílí náměstek MPO

Petr Třešňák. Projednávat budeme důchodovou reformu, kde chceme opravit nespravedlivý

výpočet, podle kterého mají lidé, kteří pracovali déle, kvůli mimořádným valorizacím menší důchody

než předčasní důchodci.

Klíčovým úkolem klubu bude pomoci prosazení zákona o podpoře v bydlení a dalších norem z

Ministerstva pro místní rozvoj. Stejně tak u digitalizace prosazení např. zákona o základních

registrech. Výzvou zůstává prosazení korespondenční volby, hledání společné pozice při přípravě
klimatického zákona, a pak také prosazení těch zákonů, u kterých je významný koaliční nesoulad,

jako je třeba manželství pro všechny.

Dále zbývá projednat psychomodulační látky (aktuálně 2.čt.), předložit zákon ke konopí a schválit

dekriminalizační novelu. Také budeme bojovat za to, aby Sněmovna schválila nové znění redefinice

znásilnění, které nyní prošlo i našimi hlasy vládou. Předseda klubu Jakub Michálek se věnuje rovněž
přípravě projektového řízení státu. Očekáváme zahájení projednávání zákona o sociálním podniku a

o dětských skupinách. A chceme dotáhnout insolvence a exekuce, zjednodušit formuláře k exekucím.
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Senátorský klub (SK)

Co se podařilo:
● Schválení zákona o České televizi a Českém rozhlasu, díky kterému se do volby členů rad od

roku 2023 nově zapojil i Senát. Veřejná slyšení i samotná volba proběhly v listopadu.

● Na návrh Lukáše Wagenknechta získal státní vyznamenání, medaili za hrdinství, pan Jiří Pavel

Kafka, poslední žijící český letec, který za 2. světové války působil v 311. československé

bombardovací peruti RAF.

● Aktivní podpora Ukrajiny, spolupráce a komunikace s UA administrativou v návaznosti na

setkání Lukáše Wagenknechta s ukrajinskou delegací v čele s generálmajorem Kyrylo

Budanovem, náčelníkem hlavního zpravodajského ředitelství Ministerstva obrany Ukrajiny v

listopadu 2022.

● Pod záštitou Lukáše Wagenknechta ve spolupráci s Adélou Šípovou se v Senátu konala

konference „Dopady fyzických a psychických trestů na život a rozvoj dětí“. Na konferenci jsou

velmi pozitivní ohlasy a zúčastnilo se jí mnoho odborníků i influencerů. Téma budeme v

Senátu posouvat dále i legislativně. A. Šípová pořádala taktéž konferenci Hazardní hry a

česká společnost.

● Otevírání Senátu občanům - exkurze pro studenty i seniory, vernisáže výstav, koncerty pod

záštitou našich senátorů a senátorky.

● Coby místopředsedkyně Výboru pro záležitosti Evropské unie se Adéla Šípová zúčastnila
několika zahraničních pracovních cest, např. oficiální návštěvy Rumunska pod vedením
předsedy Senátu Parlamentu ČR pana Miloše Vystrčila 20. – 23. 11. 2023, setkání The
Future of Cohesion Policy post 2027: Opportunities, Challenges and Next Steps 7. listopadu
2023, sjezdu 147th Inter-Parliamentary Union Assembly v Luandě 23.–27. 10. 2023, jednání
výborů pro evropské záležitosti parlamentů zemí EU (COSAC) ve Stockholmu 14.–16. 5. 2023
nebo meziparlamentního výborového setkání k genderovým aspektům energetické chudoby
FEMM ICM v Bruselu 1. 3. 2023.

● Adéla Šípová se stala členkou Kolegia expertů k výkonu rozsudků Evropského soudu pro
lidská práva.

Co se nepodařilo:
● Senát nepodpořil PN Lukáše Wagenknechta k zákonu o pozemních komunikacích, které by

řešily přetížení souprav kamionové dopravy.

● Při jednání o konsolidačním balíčku neprošel PN Adély Šípové a skupiny senátorů na zařazení

menstruačních potřeb a dětských plen do nižší sazby DPH a přesunutí tichého vína do vyšší

sazby DPH.

● Senát nepodpořil ani PN Adély Šípové k zákonu o ochraně veřejného zdraví, jehož smyslem

bylo zajistit účast obcí v řízeních podle § 31 odst. 1 zákona o ochraně veřejného zdraví, ve

kterých je nyní dle účinné právní úpravy účastníkem pouze žadatel.

● Podporu nezískaly ani PN Adély Šípové k novele stavebního zákona (stavební deník vedený v

elektronické formě nejen pro nadlimitní veřejné zakázky a možnost podat žalobu ve

správním soudnictví pro MMR).
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Výzvy pro rok 2024:

Prosazování pirátských a liberálních témat v Senátu. V roce 2024 například očekáváme projednávání

manželství pro všechny a Istanbulské úmluvy. Znovu předložení návrhu Adély Šípové k exekucím a

teritorialitě. Na podzim 2024 se konají senátní volby, výzvou tedy je posílit náš senátorský klub a

liberální postoje v Senátu. Největší výzvou pro rok 2024 je obhájit senátorský mandát Lukáše

Wagenknechta v obvodu č.23 a Přemysla Rabase v obvodu č. 5.
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Delegace Pirátů v Evropském parlamentu (EP)

Co se podařilo:
● Vysoce postavení politici nesmějí vlastnit média. To se podařilo prosadit Marcelu Kolajovi do

pozice Evropského parlamentu k aktu pro svobodná média. Pravidla mají zavést také další

záruky proti politickým zásahům do redakčních rozhodnutí a proti sledování novinářů či jejich

zdrojů. Pravidla ještě bude vyjednávat Evropský parlament s národními vládami a Evropskou

komisí v trialogu.

● Do pozice Evropského parlamentu k celosvětově prvnímu zákonu o umělé inteligenci se

Marcelovi Kolajovi podařilo prosadit zákaz systémů sociálního skóre či zákaz rozpoznávání

obličejů v reálném čase. Pravidla jako celek nastavují hranice pro systémy umělé inteligence

tak, aby nedocházelo k jejímu zneužívání. Pravidla ještě musejí projít trialogem.

● Evropský parlament nechce kontrolu chatů. Marcel Kolaja přesvědčil europoslance, aby z

pozice Evropského parlamentu k nařízení o ochraně dětí vyškrtli kontroverzní chat control.

Zachováno by mělo být také koncové šifrování. Pravidla ještě musejí projít trialogem.

● Markéta Gregorová vedla vyjednávání za celý Parlament ohledně prodloužení dočasné

liberalizace obchodu s kandidátskou zemí Moldavskem. Díky pozastavení daní a dovozních

kvót na produkty vyvážené z Moldavska do EU se podařilo stabilizovat moldavskou

ekonomiku a podpořit její cestu na evropský trh.

● Markéta Gregorová pracovala na dalším prodloužení obchodních výhod pro Ukrajinu. Díky ní

prošlo hladce pozastavení dovozních cel, kvót a obchodních ochranných opatření uložených

na ukrajinský vývoz do Evropské unie. To pomohlo posílit ekonomiku válkou zmítané Ukrajiny.

● Markéta Gregorová se podílela na vyjednání nové legislativy, tzv. protinátlakového nástroje.

Ten má zajistit jasnou, silnou a transparentní reakci Evropské unie v případě, že na některý

její členský stát bude vyvíjen ekonomický nátlak třetí zemí. Takový například vyvíjela Čína na

Litvu za to, že se ve Vilniusu otevřela taiwanská ambasáda.

● Mikuláš Peksa vyjednal za Evropský parlament účetní závěrky několika evropských institucí,

například Rady Evropské unie, Evropské rady, Evropské služby pro vnější činnost, Evropského

účetního dvora, Výboru pro regiony a dalších.

● Mikuláš Peksa spolu s Klárou Kocmanovou připravili pro Česko historicky první návrh

klimatického zákona. Díky němu by se slova o ochraně planety začala konečně měnit v činy.

Zákon totiž stanoví pevné závazky státu v oblasti ochrany klimatu, včetně uhlíkové neutrality

po roce 2050. Upravuje také způsoby, jak snižování emisí kontrolovat nebo jak rozhodovat o

klimatických investicích.

● Mikuláš Peksa se podílel na směrnici o obnovitelných zdrojích energie. Ta sníží závislost na

ruském plynu a zvýší energetické účinnosti v průmyslu, konkrétně usnadněním výstavby sítě
obnovitelných zdrojů energie.

● Evropské instituce budou více chráněny proti hackerským útokům. Díky práci Markéty

Gregorové a Mikuláše Peksy přinesou nově zavedená opatření lepší připravenost a alokování

finančních zdrojů, pravidelné monitorování a zejména vzdělávání zaměstnanců EU.

● Markéta Gregorová i Mikuláš Peksa pracovali na novém zákoně o čipech, který prošel hladce

Parlamentem. Díky novým pravidlům by měla být Evropská unie více nezávislá v produkci

čipů a jejich komponentů. Polovodičové čipy jsou součástí v podstatě veškeré moderní

elektroniky od smartphonů po elektroauta.
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● Rovněž se podíleli na přípravě legislativy ASAP, tedy podpory výroby munice v evropských

továrnách na pomoc Ukrajině ve válce s Ruskou federací. Balíček 300 milionů EUR, sdílení

know-how, ale i Piráty prosazené kontrolní mechanismy posílání munice na místo určení,

prošel v září Parlamentem.

Co se nepodařilo:
● Alokovaná výše investic 43 miliard eur v rámci schváleného zákona o čipech je velmi nízká.

Piráti na to dlouhodobě upozorňovali. Vzhledem k cenám používaných technologií je částka

absolutně nedostatečná. Bohužel se nepodařilo najít většinu během vyjednávání. Kvůli tomu

nemá zákon takový efekt, jak si Evropa slibovala.

Výzvy pro rok 2024:

Hlavním úkolem pro rok 2024 je dosáhnout úspěchu ve volbách do Evropského parlamentu, které

proběhnou v červnu. Chceme nejenom obhájit minimálně tři mandáty, ale také získat nové

europoslance v různých evropských zemích. Největší šance vidíme v Lucembursku, Německu a

Slovinsku. S novými zástupci chceme společně navázat na úspěšnou mezinárodní spolupráci a opět

založit jednu delegaci. S ní chceme vstoupit do takové politické skupiny, ve které budeme moci co

nejlépe prosazovat náš program a která nám umožní získat v Evropském parlamentu klíčové posty

pro prosazování pirátských hodnot.

Ve spolupráci s naším vládním týmem chceme získat klíčovou pozici Evropského komisaře se silným

ekonomickým portfoliem, jako je například oblast vnitřního trhu nebo digitální Evropy. Budeme i dál

klíčovým hráčem ve formulaci a prosazování politiky, která odráží naše hodnoty. Navážeme na naši

práci v oblastech transparentní politiky, ochrany soukromí evropských občanů, inovace v hlasování v

Radě EU a posílení energetické soběstačnosti. Společně se budeme snažit chránit soukromí

evropských občanů, bránit vývozu sledovacích technologií, a tím chránit lidská práva v zahraničí,

stejně jako aktivně bojovat proti dezinformacím při zachování svobody slova.
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Mediální odbor (MO)

Co se podařilo:
● Mediální odbor v roce 2023 pokračoval ve stabilizaci personální struktury odboru. Na konci

roku jsme dosáhli plného obsazení všech týmů odboru. Zároveň jsme zvládli pokrýt i

vzájemnou spolupráci centrálního MO s mediálními dodavateli/dodavatelkami či týmy v

krajích. Věříme, že adekvátní personální obsazení povede k větší udržitelnosti dodavatelů, a

tím i kvalitnější přípravě předvolebních kampaní a výhledově i kvalitnější přípravě kampaně
do sněmovních voleb v roce 2025.

● Spolupráce s krajskými mediálními dodavateli prošla změnami, především jde o angažování
minimálně jednoho mediálního pracovníka v každém kraji, který je pravidelně v kontaktu s

centrálním MO. Podařilo se tak vytvořit či posílit tok důležitých informací mezi krajskou a

centrální úrovní a nastavit procesy, které budou zásadní pro předvolební kampaně. Tím se

podařila vystavět víceméně fungující „mediální infrastruktura“ uvnitř strany.

● V tomto roce jsme s pomocí TO úspěšně implementovali novou grafickou identitu do naší

každodenní komunikace. Jejím autorem je Miloš Frič. Rebrandovali a updatovali jsme

centrální web, na kterém budeme postupně akcentovat následující volby. Nové podoby by se

měly dočkat i další webové stránky, které budou uživatelsky přívětivější.

● Od letošního roku jsme úspěšně posunuli MO projekt - newsletter České pirátské strany. Od

té doby jsme zaznamenali nárůst odběratelů newsletteru o zhruba 7 %.

● Úspěšně jsme zvládli participaci na dalších mediálně výrazných akcích jako např. Prague

Pride nebo organizaci fyzického Celostátního fóra v Liberci či volebního eurofóra v Praze a

ve spolupráci pokračujeme i pro lednové CF v Brně.
● Nastavování práce s FR: Díky intervenci MO se podařilo zajistit kontinuitu fungování

fundraisingového týmu. Momentálně řešíme rozvoj spolupráce, součinnost MO v otázkách

textace, grafiky, či způsobu komunikace.

● Průběžně vyhodnocujeme data týkající se mediálních zásahů Pirátské strany a snažíme se

aplikovat to, co funguje. Prezentace Pirátů navenek je velmi důležitá pro průběžné průzkumy

volebních preferencí. V dubnu 2022 jsme zapisovali pouhých 5 % v Kantaru. Máme proto

radost, že se v roce 2023 podařilo Piráty stabilně usadit nad hranicí 10 % u všech
relevantních agentur. Piráti tak jsou druhou nejsilnější vládní stranou. Předseda Pirátů Ivan

Bartoš je dle průzkumů pak vůbec nejdůvěryhodnější politik současné vládní koalice a

zahraniční politika Jana Lipavského je většinovou společností hodnocena jako největší

úspěch současné vládní koalice.

● A v neposlední řadě se aktivně účastníme příprav na nadcházející volby.

Co se nepodařilo:
● Bohužel nebyla plošně ve všech krajích schválena reforma krajských mediálních spojek. Ze

14 krajů reformu přijaly pouze tři kraje, kvůli čemuž pak není možné aplikovat na všechny

kraje stejné metriky, které jsme v reformě několikrát představovali. Neznamená to však, že

spolupráce centrálního MO s kraji končí. Kooperace bude probíhat nadále, nebudou ovšem

aplikovány hodnotící mechanismy a centrální MO bude mít u některých kampaní, projektů a

jednotlivých komunikátů spíše podporující a koordinační roli.
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● Často narážíme na rozdílnost v pochopení role MO napříč stranou, což s sebou často nese

překážky v každodenní work-flow. Vyjasnění si rolí a jednoznačnější definování agendy MO

bude výzvou i pro následující roky.

● Naše kapacity chceme primárně směřovat na volební kampaně, práci pro kandidáty/tky, či

pomoc v šíření našich sdělení.

● Centrální pirátská komunikace je velmi tematicky roztříštěná. V následujícím roce hodláme

zpřesnit komunikační strategii, definovat si druhy vstupů ke komunikaci a dát více důrazu

těm tématům, které jsou z pohledu volebních preferencí a očekávání našich voličů
nejdůležitější.

Výzvy pro rok 2024:

Příští rok bude supervolební. Budeme usilovat o co nejúspěšnější a srozumitelnou kampaň do

Evropského parlamentu, která ideálně povede k volebnímu zisku minimálně srovnatelnému s

minulými eurovolbami. Stejně tak budeme naše kapacity věnovat krajským a senátním volbám.

Zároveň se blíží volby sněmovní, tudíž je už teď důležité tematicky mixovat a vyladit kampaň tak,

aby se příliš politické pohledy netříštily a aby komunikace navenek působila jednotně a přehledně
pro voliče. Abychom toho dosáhli, musíme velmi důsledně zkoordinovat naši činnost s činností

volebního štábu.

Uděláme maximum pro to, abychom posílili brand Pirátů jakožto jediné autentické liberální strany v

Česku. K dosažení takového cíle chceme využít i nové komunikační kanály a s již používanými

pracovat ještě efektivněji. Máme ambici dále zlepšovat interní postupy při tvorbě mediální

komunikace ve spolupráci s politickým či kampaňovým vedením strany, včetně kandidátů/tek, s cílem

usnadnit vedení tří volebních kampaní do maximální možné míry.
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Technický odbor (TO)

Co se podařilo:
● Nastartování technického odboru, jeho otevření členům a dobrovolníkům, zlepšení

komunikace a vztahů mezi TO a dalšími odbory či týmy, pravidelné reportování a aktivní

zapojování se do technického zajištění organizace strany.

● Výrazný pokrok ve vývoji požadovaných funkcí v systému Chobotnice

o Interní newslettery a komunikace, možnost posílat zprávy na týmy a skupiny

o Migrace a přesun systému starého nalodění do Chobotnice

o Elektronická přihláška.

● Práce na nové SMS bráně, která nám umožní předat nástroj do krajů, lépe ho spravovat vč.

přehledného financování a dlouhodobé udržitelnosti.

● Pilotní vlastní emailové schránky.

● Postup ve vývoji Piroplácení 2.0 a dohánění technického dluhu v Piroplácení.

● Vývoj drobností v systému Maják, podpora změn pro fundraisingový tým na jejich webu:

○ integrace kalendářů na samostatnou stránku a do detailu osoby;

○ možnost sdílet novinky napříč našimi weby.

● Rychlé vyřešení bezpečnostního incidentu beze škod.

● Řízení několika projektů najednou a to často vč. předem neplánovaných projektů nebo

zadání.

● Interní reorganizace odboru, čištění backlogu v Redmine, re-evidence, aktualizace smluv.

● Nasazení nového systému OVK na test, nové funkce, vizuální úprava, modernější backend.

Co se nepodařilo:
● Zpoždění ve vývoji některých projektů, nejvýrazněji pak Chobotnice a Piroplácení 2.0.,

primárně z důvodu nepředvídaných požadavků a úkolů spojených s plánovaným vývojem.

● Nový generátor grafiky, jehož vývoj nebyl plánován, a tak způsobil přesun vývojových kapacit

a prodlevu v jiných projektech.

● Drobné komplikace nebo chyby na hlavním CF a podzimním CF, způsobené primárně
nedostatkem zkušeností nebo omezenými možnostmi.

● Zpoždění projektu e-mailových schránek, které způsobilo menší diskomfort některých lidí a

zhoršení vztahů ve straně s TO. Zpoždění bylo způsobeno podceněním času na testování a

analýzu řešení.

Výzvy pro rok 2024:

Pokračující zpoždění projektů: Vzhledem k historickým zpožděním v některých klíčových projektech,

jako jsou „Chobotnice“ a „Piroplácení 2.0“, může odbor čekat podobné problémy i v následujícím

roce. Zdokonalení procesů a zavedení efektivnějšího řízení projektů proto bude klíčové.

Zdroje a rozpočtová omezení: Finanční omezení, která znemožňují najímat nové talenty nebo

získávat dodatečné zdroje, mohou nadále ovlivňovat schopnost odboru dodržovat termíny a

rozšiřovat jeho schopnosti. Bude nutné hledat místa, kde škrtat, optimalizovat a nejspíše určit, bez

čeho se obejdeme a jaké projekty můžeme ukončit.
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Bezpečnostní hrozby: Zvýšený zájem botů o registrace ukazuje na potřebu posílit bezpečnostní

opatření, aby se zabránilo potenciálním kybernetickým útokům nebo narušení dat. Je nutné mít oči

všude, a to na každém řádku logu.

Interní komunikace a kooperace: zlepšení v komunikaci mezi odbory a týmy sice nastalo, stále ale

existují výzvy ve zvyšování transparentnosti a spolupráce, které budou muset být řešeny, aby se

dosáhlo lepší koordinace a výsledků.

Zlepšení testovacích a analytických procesů: Výzvy spojené s projektovými zpožděními naznačují, že

je třeba věnovat více pozornosti testování a analýze před zaváděním řešení. Což může být velice

obtížné vzhledem k finančním možnostem, které máme.

Údržba a upgrade systémů: systémy jako Maják, emailové schránky a SMS brána „Aligator“ budou

vyžadovat pravidelnou údržbu a možná i upgrady, aby zůstaly funkční a bezpečné.

17



Kancelář Pirátské strany

Co se podařilo:

● V roce 2023 došlo k dalšímu rozvoji kanceláře a zlepšení podpory, kterou poskytuje

politickému aparátu strany. Kancelář implementovala některé inovativních přístupy jako

nasazení algoritmické pomoci při kontrole žádostí a testuje možnosti využití GPT modelů při
administrativních činnostech kanceláře.

● Fundraising prošel celkovou personální proměnou, proběhlo výběrové řízení na koordinátora

odpovědného za novou aktivitu zaměřenou na dárce podporující stranu významnějšími

částkami, kterým se stal Martin Jiránek. Souběžně se koordinátor fundraisingu zaměřil na

koordinaci stávajících aktivit s jednotlivými kraji a politiky na krajské a komunální úrovni.

Cílem je zvýšení finančních prostředků využitelných na financování volebních kampaní.

● Kancelář pokračovala ve zlepšování finančního plánování a pod projektovým vedením TO

bylo zahájeno přepracování front-endu systému proplácení.

● Během roku došlo k drobným personálním změnám v podobě ustavení zástupce vedoucího

kanceláře, který převzal řadu činností v proplacení a komunikaci s krajskými koordinátory.

● Kancelář se podílela na výběrovém řízení nového týmu a prokuristy spravujícího stranický

e-shop.

● Byla implementována další administrativní zlepšení, která zefektivnila interní finanční a

účetní procesy a zvýšila úrokový příjem z volných finančních prostředků. Kancelář rovněž ve

spolupráci s účetní firmou usiluje o zefektivnění a zlepšení předávání informací a vedení

účetní agendy.

Co se nepodařilo:

● I přes úsilí se objevily určité výzvy, například v oblasti koordinace mezi různými odbory, které

vyžadují další zlepšení a jsou předmětem úvah o efektivní organizační struktuře interního

odborného aparátu strany.

● Plánované nasazení rozpočtovací části systému Piroplacení se bohužel nezdařilo dle plánu.

Přípravy nebyly dokončeny v plánovaném termínu, což si vyžádalo přehodnocení a upravení

časového plánu nasazení nového systému. Proces plánování se řeší stejně jako loni a bude

následně překlopen do nového systému v režii centrály.

Výzvy pro rok 2024:

Je naprosto nevyhnutelné dokončit aktivity vedoucí k zefektivnění finančního řízení a automatizace

procesů skrze nasazení vylepšeného systému Piroplacení. Velkým úkolem zůstává nastavení

podpůrného mechanismu pro plánování na úrovni krajů a optimalizace celkového procesu roční

závěrky a zejména usnadnění zpracování výkazů týkajících se volebních kampaní. Pro Fundraising

bude důležité implementovat rozšíření fundraisingových aktivit a zlepšení jejich analýzy a

reportování s cílem poskytovat lepší přehled o stavu a potenciálu aktivity směrem do strany. Zároveň
je potřeba dále zatraktivnit dárcovství a zvýšit podporu a usnadnit darování příznivcům a

podporovatelům strany. Klíčové bude také pokračovat v implementaci technologických inovací a

automatizaci procesů, což přispěje k dalšímu zefektivnění práce kanceláře i celé strany.
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Předběžné, neauditované výsledky hospodaření za rok 2023:

● V roce 2023 činily celkové příjmy strany 72,8 milionů Kč, což je mírně nad plánem.

● Vyšší než očekávaný příjem plynul zejména z úroku z vkladů, když dosáhl celkové výše 3,44

milionů Kč po zdanění.

● Straně se též podařilo od podporovatelů získat dary v celkové výši přes 4 miliony Kč, přičemž
se převážně jedná o drobné, individuální dárce z řad příznivců a členů strany.

● V nevolebním roce posloužily příjmy strany nejen k financování jejího provozu, ale také k

politickému a odbornému růstu a rozvoji technických systémů strany. Významně též vzrostly

disponibilní prostředky v rozpočtech krajů, které budou využity ve volebních kampaních v

následujících obdobích, zejména ve volbách do krajských zastupitelstev na podzim roku 2024.

● Na provoz strany, daně, poplatky a ostatní nevolební výdaje strana vynaložila souhrnnou

částku 51,45 milionu Kč, tedy o jeden milion méně než v předchozím roce.

● Hlavním pozitivem uplynulého roku je tak zejména úspěch při nalézání dalších úspor i přes

značné inflační tlaky, a dále pokračující zefektivňování provozu strany. V této aktivitě je

strana odhodlána pokračovat, aby dále zlepšila své finanční možnosti pro vedení volebních

kampaní v důležitém volebním roce 2024 a především ve volbách do sněmovny 2025.

19



Personální odbor (PO)

Co se podařilo:
● Vznikla strategie PO 2023-2025 včetně definice strategických priorit a KPI.

● Vytvořili jsme strategii vzdělávání pro rok 2024 zaměřenou zejména na podporu kandidátek a

kandidátů do EP 24 a krajských zastupitelstev 24.

● Probíhá revize všech návodů a jejich potřebnosti s cílem jejich začlenění do nového

vzdělávacího systému.

● Proběhla dvě komunální fóra KOMPOT-con, v květnu se v Brně zúčastnilo 92 Pirátek a Pirátů,

listopadový pražský pak navštívilo 143 pirátských komunálních političek a politiků. Z těchto

událostí vznikly balíčky záznamů vystoupení jednotlivých řečníků a doprovodných materiálů,

které slouží k dalšímu vzdělávání.

● Uspořádali jsme dva lídrovské kurzy LARP na rozvoj lídrovských dovedností a 1 development

centrum pro krajské a komunální politiky a političky.

● Navázali jsme spolupráci s NSZM (národní síť zdravých měst). Ve spolupráci s ní proběhly 2

webináře, Participace a Strategické plánování.

● Pokračujeme ve spolupráci se spolkem Oživení. V roce 2023 jsme uspořádali 2 přednášky.

(Transparentní obecní weby, veřejné zakázky a dotační praxe.)

● Proběhlo osobní setkání členů a členek PKS a PMS napříč ČR s workshopem na téma

efektivní práce se zdroji.

● Během roku 2023 koordinátoři absolvovali celodenní workshop zaměřený na autentický

leadership a hodnoty od Mindset mentors, workshop na zvládání stresu a prevenci vyhoření

od Marka Vicha a vánoční workshop zaměřený na práci v týmu a typologii osobnosti.

● Pravidelně probíhají celostátní akce, např. Ukliďme Česko nebo Maraton psaní dopisů.

Koordinátoři a koordinátorky v krajích pořádají vánoční sbírky, sbírky potravin pro potřebné,

swapy, deskohraní a další aktivity pro širokou veřejnost.

● Od října pracujeme na projektu Nalodění, který má za cíl přilákat více zájemců o informace,

registrované příznivectví či členství. Za podporu děkujeme MO a TO.

● Připravujeme manuál pro „akce bez bariér“ tak, aby se pirátských akcí mohl účastnit každý

bez ohledu na svůj zdravotní stav, rodinnou situaci či omezené časové možnosti.

● Uspořádali jsme Pirátský letní kemp, kterého se zúčastnilo 183 pirátek, pirátů a pirátčat.

Tento projekt si na sebe plně vydělal díky příspěvkům účastníků a fundraisingové kampani.

Na kempu proběhlo 18 workshopů & přednášek.

● Spolupracujeme na projektu Respekt je profi. V dubnu 2023 byla vybrána ombudsmanka, v

říjnu 2023 pak dvě koordinátorky prevence a 14 vrb.

● K 8. listopadu bylo za rok 2023 vypsáno 139 výběrových řízení.

● Naše asistentka nyní pracuje se šesti resortními týmy (k RT Práce a Sociální věci, RT Životní

prostředí, RT Školství, RT Doprava a RT Vnitro a bezpečnost navíc RT Finance).

● Díky fundraisungu dary.pirati.cz naše projekty v roce 2023 (do listopadu) získaly podporu:

○ LARP 25 550 Kč;

○ Pirátský kemp 46 339 Kč;

○ SAKO 5 801 Kč;

○ Celkem se jedná o 77 690 Kč. Děkujeme dárcům.
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Výzvy pro rok 2024:

Funkční a efektivní systém zapojení (Nalodění). Finalizace nového vzdělávacího systému, který bude

uživatelsky přívětivý (vzdelavani.pirati.cz). Systematická podpora a vzdělávání členstva i dodavatelů.

Projekt Respekt je profi – nový web, nastavení procesů, systematické proškolování týmu, prevence

patologických jevů. Fundraising pro naše projekty, více ve strategii PO 2023-2025.
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Administrativní odbor

Co se v roce 2023 podařilo?

● Byla zavedena elektronická přihláška.

● Byl zaveden nový registr smluv.

● Z velké části byl uspořádán listinný archiv přihlášek, smluv a dalších dokumentů.

● Registr sdružení (základní údaje a funkčních období) byl převeden z wiki do chobotnice,

takže údaje evidujeme jen jednou.

● Úspěšně jsme zorganizovali 2(3) zasedání CF a nastavili systém, který uchovává know how.

● Zvládli jsme předsedání 30 jednání CF.

● S TO jsme udělali pořádek v e-mailových aliasech.

● Proběhla personální rekonstrukce AO, která zásadně snížila náklady odboru a současně
zvládáme snižovat počet otevřených úkolů v AO (z 250 na 150).

● Byla otestována interní volební kalkulačka.

● Byla vytvořena projektová šablona volební kampaně v redmine.

● Ve spolupráci s kanceláří a Prahou byl nastaven systém přebírání pošty v PiCe.

● Digitalizovali jsem podepisování smluvních dodatků s dodavateli.

● Aktualizovali jsem JdŘ CF, aby se zjednodušily některé věci pro předsedající i hlasující.

● Byl udělán pořádek v pravidlech a vyhláškách odborů.

● Byly aktualizovány vzory NDA pro dobrovolníky i dodavatele.

● Zaveden nový informační systém nástěnky, aby měl každý vše pro něj podstatné na jednom

místě.

Co se v roce 2023 nepodařilo?
● Nejsou dotažené věci kolem zapomenutí, výmazu a GDPR; chybí jednotný systém označování

informací podle citlivosti.

● Chybí spousta užitečných nástrojů v chobotnici, aby se lidi a týmy mohli lépe samospravovat.

● Přechod na nový systém emailů se neobešel bez zbytečných zmatků.

● Nepodařilo se dotáhnout vytřídění a uspořádání listinného archivu.

● Nestihla se odstranit papírová byrokracie s podepisováním NDA pro dobrovolníky (PMS).

● Nemáme plánovaný komplet všech volebních šablon pro všechny druhy voleb.

● Nepodařilo se příliš pohnout s vývojem Piroplácení 2.0.

Výzvy pro rok 2024:

Zvládnout registrace do OVK pro evropské a krajské volby, dotáhnout třídění listinného archivu a

převést data ze starého registru smluv do nového. Dotáhnout samosprávu osob a týmů v chobotnici,

vyřešit procesy kolem NDA, GDPR a ochrany informací. Revidovat role a strukturu internetového fóra

k větší přehlednosti, všechno stihnout před koncem mandátu a likvidací AO.
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Zahraniční odbor

Co se podařilo:

● Podařilo se dotažení jednotného evropského programu, na jehož přípravě se podílelo

opravdu výjimečné množství českých Pirátů, včetně historicky největší české delegace na

fyzickém dubnovém sjezdu PPEU ve Štrasburku. Program byl následně jednomyslně schválen

na online sjezdu PPEU v červenci a v listopadu byl schválen RV.

● Podařilo se zajistit významnou mezinárodní účast na Celostátním fóru v Liberci v dubnu.

Co se nepodařilo:

● Nepodařilo se zorganizovat mezinárodní konferenci připravovanou na listopad. Zejména z

důvodu nedostatku finančních prostředků, které byly povětšinou neplánovaně vynaloženy

na organizaci CF v Liberci.

Výzvy pro rok 2024:

V roce 2024 jsou před námi volby do Evropského parlamentu. Všechny akce ZO tak budou směřovat k

nim. Ze začátku roku, doufejme, proběhne finální slavnostní ratifikace společného evropského

programu, kde ZO samozřejmě odreprezentuje české Piráty. Na jaře se pak uskuteční mezinárodní

konference původně plánovaná na listopad tohoto roku.
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Rozhodčí komise

Co se podařilo:
● Zde uvedená data odpovídají stavu k 8. 11. 2023. Rozhodčí komise měla do konce funkčního

období v září 2023 5 členů, po nové volbě má nyní RK 6 členů. Rozhodčí komise pracovala

v roce 2023 s níže uvedeným počtem předběžných otázek a stížností.

Rok nápadu Předběžné otázky Stížnosti

2022 1 4

2023 18 10 (2 nevyřízené)

Celkem 34

● Pokud počítáme pouze záležitosti vyřízené v roce 2023 bez ohledu na datum nápadu, činila

průměrná rychlost vyřizování věcí v RK v roce 2023 19 dní u předběžných otázek a 82,08 dní

u stížností. Vysoké číslo je dáno tím, že vyřízení dvou stížností trvalo déle než 200 dní. Pokud

by tyto byly vyfiltrovány, průměrná délka řešení stížnosti by činila 53,6 dní.

● Při srovnání s čísly z roku 2022 došlo k menšímu nárůstu nápadu u předběžných otázek (16

v roce 2022) a významnějšímu nápadu u stížností (6 v roce 2022). Rychlost vyřizování se

výrazně zvýšila u předběžných otázek (29 dní v roce 2022) a naopak snížila u stížností (48 dní

v roce 2022). Důvody zrychlení u předběžných otázek tkví v tom, že primárně od poloviny

roku 2023 napadá velký počet předběžných otázek, které nesplňují formální či obsahová

kritéria na předběžné otázky a tyto jsou zpravidla rychle vyřizovány (celkově letos šlo o 7

takových případů). Strmý nárůst těchto věcí RK řešila tím, že aktualizovala svůj jednací řád,

aby je bylo možné pružněji odmítat. Nárůst průměrné doby pro vyřizování stížností je dán

větším počtem náročnějších stížností, které vyžadovaly delší dobu k vyřízení (především

stížnosti #40967 a #40861).

Co se nepodařilo:

● Vyřizování nápadu RK je v zásadě uspokojivé, RK se podařilo před koncem funkčního období

uzavřít běžící agendy, pouze v případě stížností se dlouhodobě nedaří RK plnit předvídanou

30 denní lhůtu pro vyřízení, která se nejeví být reálnou v případech, které vyžadují

dokazování a uspořádání zasedání ve věci. Částečně by tomuto mohlo napomoci zavedení

kolečka při dělbě nápadu u RK. Rovněž se nedaří dostávat závěry stížností a předběžných

otázek k členské základně, což se projevuje mimo jiné podáváním předběžných otázek na

věci, které buďto již dříve byly řešeny, nebo které opakovaně nesplňují kritéria na

předběžnou otázku.

Výzvy pro rok 2024:

Primární výzvou pro další rok je zahájit přípravu informačního systému pro jednoduché a přehledné

zpřístupňování judikatury RK členské základně.
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Kontrolní komise

Co se podařilo:
● I v roce 2023 vydržela kontrolní komise v počtu 9 členů, nedošlo k žádné rezignaci.

● K 27. 11. 2023 bylo vyřešeno 46 různých podnětů a úkolů v rámci KK (mimo stížnosti podané

k RK).

● Byly postoupeny 3 vypracované stížnosti k RK.

● Aktuálně se pracuje na dalších 13 podnětech a úkolech, KK tak celkově za rok 2023 řešila 62

různých podnětů a úkolů.

● Oproti předchozímu roku se podařilo výrazně snížit počet rozpracovaných úkolů.

● Novela Rozhodčího řádu odebrala KK část práce díky možnosti řešení osobních sporů přímo

před RK a umožnila tak KK více se soustředit na případy porušování předpisů.

● Členové KK aktivně spolupracovali s ombudsmankou na přípravě Kodexu chování.

Co se nepodařilo:
● Přetrvává rozpor mezi předpisovými požadavky a technickými možnostmi neveřejnosti

šetření podnětů a stížností.

● Novela Rozhodčího řádu v důsledku zpřísnění podmínek pro přístup k šetřením KK zhoršila

informovanost o práci KK a bude tedy potřeba změnit některé procesy, aby bylo členstvo

informováno dostatečně.
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Závěrečné slovo a výhled do roku 2024

Jak jsem již zmiňoval ve svém úvodním slově, v roce 2024 nás čeká rovnou trojboj - červnové

eurovolby, následně volby krajské a dovolba třetiny Senátu. Stejně tak budeme pokračovat v

naplňování našeho programu napříč všemi politickými úrovněmi a dotahovat řadu rozpracovaných

projektů.

Výhled do nastupujícího roku je podle odborníků poprvé po dlouhé době spíše optimistický. Ať už se

to týká zotavování ekonomiky, poklesu inflace nebo naopak nárůstu reálných mezd. Všichni si

samozřejmě přejeme, aby se tyto předpovědi naplnily. Na politické úrovni se k tomu ostatně
intenzivně snažíme přispět. Předchozí období nás ale naučila, že je třeba být připravený i na jakékoliv

další neočekávané výzvy, které se mohou objevit, a dokázat na ně v zájmu naší země rychle a

efektivně reagovat.

Věřím, že my připraveni jsme, jak už jsme ostatně dokázali v pandemii a po Putinově vpádu na

Ukrajinu. Že se společně dokážeme poprat s čímkoliv. A že dokážeme otočit pirátským kormidlem

vždy tím správným směrem. Tak, aby se lidem v naší zemi žilo dobře a aby se mohli do budoucnosti

dívat s radostí. Nikoliv s obavami.

Nežijeme v jednoduchých časech. To vždycky nahrává extremistům a prospěchářům, co ještě
přiživují strach ve společnosti a snaží se ji účelově rozeštvat a následně ovládnout. O to víc je třeba

kompetentních a odvážných politiků a političek. Kteří nejenže pomohou krizi překlenout, ale mají

rovněž jasnou vizi, kam směřovat dál. Kteří budou nekompromisně hájit demokracii, občanská práva

i svobody. Ovšem také naslouchat potřebám lidí a usilovat o spravedlivou a prosperující společnost, v

níž se nikdo nebude muset cítit opomíjen či neslyšen.

My takové politiky a političky máme. A nemyslím tím jen ty, kteří vykonávají mandát, ale všechny z

vás, kteří se skrz naši stranu snaží měnit život v naší zemi k lepšímu. Za to vám upřímně děkuji. Jako

předseda, Pirát i občan bych si těžko mohl přát něco víc.

Ivan
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